
Kedves Andrea és Tobias! 

Kuvaszos oldalakat böngészve jutottam el az Önök honlapjára, és határtalan 

örömmel és élvezettel olvastam Dunáról szóló beszámolóikat. Lelkes 

csodálója vagyok a fajtának, bár nekem (egyelőre!) sajnos még nincs 

kuvaszom, de már évek óta ácsingózom, és amint a körülményeim 

megengedik, valóra váltom ezt az álmomat. 

Gyakorlatilag mióta az eszemet tudom, kutyázom, néha ismerőseim 

kutyáinak kiképzésével is foglalkozom, de korábban uszkárjaink, beagle-ink, 

skót juhászunk volt, és először a mostani kiskutyámban, egy Jack Russell 

terrierben találtam meg azt a konok, önfejű, mindig kicsit ellenszegülő 

hozzáállást, ami nap mint nap kihívás elé állítja az embert (és ami rám 

magamra is jellemző). Ekkor döntöttem el, hogy a szolgalelkű kutyák nem 

nekem valók. 

Szívmelengető volt az Önök írásait olvasnom, mivel nagyon kevés emberrel 

találkozni, aki a kuvaszt kiegyensúlyozott, jól szocializált családi kutyaként 

tartja, nem pedig a kőkemény pásztorkutya-tulajdonságait próbálja előtérbe 

tolni (amelyeknek megvan a maguk létjogosultságuk, elvégre kár lenne 

buksifejű, selyemszőrű show-kutyát csinálni a kuvaszból, mint az USA-ban 

tették). Olyannyira ritka a magyar "laikus", vagyis nem profi tenyésztő 

kutyások között az Önök felvilágosult hozzáállása, hogy az agilityző Dunáról 

készült képek mifelénk nagyjából olyan szokatlanok, mintha egy jegesmedve 

próbálná magát bepréselni a színes alagútba. 

Márpedig nekem épp ez volt az egyetlen fenntartásom a fajtával 

kapcsolatban, hogy a szocializálhatóságáról, motiválhatóságáról alig találtam 

információkat, csupán egy-egy jó nevű tenyésztő honlapján pár szót. 

Mindenki csak annyit írt, hogy jó őrzőkutya, hűséges, makacs és önfejű, 

következetességet igényel stb., de konkrétumokról mit sem szóltak. Önök 

eloszlatták a fenntartásaimat. Most, hogy láttam az Önök Dunájáról készült 

képeket, sokszorosan is beleszerettem a fajtába. Ugyan a németországi 

hozzáállás még nagyon távol áll az én hazámétól, mindenképpen követendő 

példának tartom, főleg, hogy Önök szintén részt vettek Dunával a használati 

értékfelmérő vizsgán. (Elvégre pásztorkutyáról beszélünk, ugye, nem egy 

golden retrieverről...) 

Gyerekkoromban megragadott egy utcánkbeli kuvasz kan, valóságos 

bozontos sörényű óriás, amint esténként a gazdája, egy apró, vékony, halk 

szavú nő oldalán végigvonult a falun sétára menet. Elgondolkodtatott, hogy 

ha ezt így is lehet, akkor miért hallom mégis olyan gyakran, hogy "gyere 

onnan, mert megharap"? Azóta a környékünkön a magánházaktól jóformán 

eltűntek a kuvaszok, de ha majd az egyetem befejeztével valóra válik az 

álmom és magamhoz vehetek egy kölyköt, meg akarom mutatni ország-világ 

előtt, hogy márpedig nem kell úgy kezelni a kuvaszokat, mint egy vödör 

nitroglicerint, ami bármikor robbanhat, hanem igenis lehet belőlük normális 

kutya. Az Önök honlapjának végigolvasásáig azt hittem, ez csak naiv ábránd, 

valami buta „ki, ha én nem” virtuskodás, de már tudom, hogy megfelelő 

hozzáállással igenis lehetséges! 



Hisz xx-ra, a Jack Russellemre is mindenki azt mondta, hogy kezelhetetlen és 

verekedős lesz, mégis megtaláltuk a közös hangot, és igazi mintakutya vált 

belőle. Őt igyekeztem hasonló elvek alapján nevelni, mint Önök – a honlap 

tanúsága szerint – Dunát, megtalálni a fegyelem és szabadság közti 

egyensúlyt, azt hiszem, a lehető legjobb eredménnyel.  

Röviden összefoglalva: hálásan köszönöm, hogy megosztották a világgal és 

velem a tapasztalataikat, mert megerősítették az elhatározásomat és új 

táptalajt adtak a vágyaimnak. Oly jó volt a sok „a kuvaszok vadállatok, a 

szomszédunké is megbolondult” vélemény után hozzáértő, felvilágosult, 

lelkesítő sorokat olvasni! 

Elnézést kérek a kisregénnyé sikerült levélért, csupán a lelkesedés beszél 

belőlem... 

Kívánok további sok sikert és sok örömet a kutyás életben! 

Baráti üdvözlettel: 
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